
Brugerklubbens ekstraordinære generalforsamling 15. september 2023 
 

Brugerklubben i Aarhus havde indkaldt til ekstraordinær generalforsamling fredag den 15. september på 

Sabro Kro. Vejret var dejligt og der var mange fremmødte. 

Der var annonceret oplæg om BPA-ordningens aktuelle situation og fremtid ved folketingsmedlem for SF 

Kirsten Normann Andersen og formand for Dansk Handicap Forbund Susanne Olesen, men sidstnævnte 

nåede desværre ikke frem grundet kø på Storebæltsbroen. 

Kirsten Normann Andersen talte om det vigtige i at lytte til brugernes udfordringer, da det jo er os, der ved 

hvor skoen trykker. BPA-ordningen er til for at brugeren kan klare sig selv på egne præmisser i eget hjem, 

det er derfor vigtigt at, der bliver lyttet til vores udfordringer og behov. Brugerklubbens rolle er at formulere 

dette på brugernes vegne. BPA-ordningen er under pres. Det er en dyr ordning, men dyrere ikke at have. 

Desværre tænker mange kommuner i at erstatte BPA-ordningen med Serviceloven. Hun udtrykte behovet 

for, at BPA-brugere får et fælles talerør – en stærk stemme – der skal tale BPA-brugernes sag. Som det er nu, 

er der mange organisationer, der alle har en holdning til BPA-ordningen, hvilket hun mener er et problem. Vi 

skal skabe en fælles sag. BPA-ordningen skal defineres og formuleres af os der kender behovene. 

Der var stor spørgelyst og flere af de fremmødte gav eksempler på, deres egne oplevelser med kommune og 

regionen, både med henblik på genvisitering af BPA-ordning og erhvervelse af hjælpemidler. Flere gav 

udtryk for frygt for kommunen, og en enkelt kunne berette, at have fået frataget BPA-ordningen. Der blev 

efterspurgt en mere positiv retorik af BPA-ordningen og dens brugere generelt, men især blandt politikere. 

Det vil også være bedre, hvis fokus også var på det vi kan i stedet for det vi ikke kan.  

Kirsten Normann Andersen satte desuden fokus på aktuelle emner, emner Brugerklubben eller BPA-Bladet 

kunne arbejde med:   

• Årlige visitation, er den nødvendig? Et Tro & Love dokument, som i Sønderborg Kommune. 

• Aktiv dødshjælp kan ramme handicappede negativt. 

• Overgangen til folkepension er problematisk, da tillæg forsvinder. 

• Handicappede oplever ulighed i sundhedssystemet.  

• Behov for flere handicapegnede boliger. 

Blandt de fremmødte var der også forslag til videre bearbejdelse i Brugerklubben:  

• Det skal være mindre bureaukratisk at være arbejdsgiver. 

• Information om de timer der afgives til plejetillæg. 

• En ændring i bestemmelserne af hvad en ledsager må hjælpe med. 

• Forlodsvisitering af hjælpemidler til ALS ramte med en BPA-ordning. 

  



Den ekstraordinære generalforsamling 
1. Valg af dirigent: 

Finn Amby (formand for Handicaprådet i Aarhus) blev valgt. Han gjorde opmærksom på 

dagsordenens punkt 5 angående Brugerklubbens fremtid, at en nedlæggelse skulle have været 

stillet som forslag på dagsordenen iflg. vedtægterne.  

2. Valg af referent: Henriette Løgstrup blev valgt. 

3. Bestyrelsens beretning: 

Brugerklubbens generalforsamling for 2022 skulle oprindeligt være afholdt i november 2022, men 

på grund af formanden Lars Jacobsens død, blev den udskudt til 13. maj 2023. Lars var gennem 

mange år den drivende kraft i Brugerklubben, så efter hans bortgang gik aktiviteterne i stå. Der var 

kun 8 fremmødte til generalforsamlingen. Der var ikke opkrævet kontingent for 2023, og 

medlemssituationen var derfor uklar. Desuden måtte vi konstatere at kun 2 af de 4 tilbageværende 

bestyrelsesmedlemmer ønskede at fortsætte i bestyrelsen. Der blev derfor nedsat et arbejdsudvalg 

bestående af de 2 bestyrelsesmedlemmer og 3 af mødedeltagerne, der skulle planlægge en 

ekstraordinære generalforsamling med henblik på at fastlægge Brugerklubbens fremtid. Derfor er vi 

her i dag. 

4. Godkendelse af det seneste regnskab: 

Brugerklubbens regnskab skulle genstartes ved arbejdsgruppens overtagelse, og klubbens konti er 

gået igennem. Brugerklubbens indtægt er medlemskontingent, og for indeværende står der 38.211 

kr., men der er kommet flere medlemmer til i dag, så saldoen er nærmere + 40.000 kr.  

Antallet af medlemmer mangler at blive opgjort efter i dag, men ca. 35-40 medlemmer. Formand og 

kasserer har adgang til Brugerklubbens konti. Desuden har Brugerklubben har fået et CVR-nummer 

og mobilpay. 

BPA-Bladet har eget regnskab og konto, hvor saldo er 11.190 kr. Bladet har samarbejdet med Bruger 

& Hjælpergruppen i Vejle, og dette samarbejde ønskes fortsat. 

5. Indkomne forslag: 

Arbejdsgruppen har stillet et forslag, hvor der ønskes en debat angående Brugerklubbens fremtidige 

virke. Der kom flere gode kommentarer: 

- Der er brug for gode stærke kræfter i bestyrelsen, men det vil også være en idé at bestyrelsen kan 

etablere arbejdsgrupper blandt interesserede hos medlemmerne. 

- Det blev bemærket, at der ikke ses mange nye unge ansigter blandt medlemmerne. 

- Der blev stillet forslag om, at der laves en analyse af, hvad Brugerklubben er god til, samt en 

analyse af, hvorfor interessen blandt BPA-brugere, er større ved til denne ekstraordinære 

generalforsamling.  

- Der efterspørges et socialt fællesskab. Arbejdsgiverfirmaer tilbyder socialt samvær og politisk 

indhold, det kunne være noget Brugerklubben kan tage op igen. Brugerklubben har haft et fint 

samarbejde med LOBPA, der har pulsen på, hvad der foregår i Aarhus Kommune, og samarbejdet 

ønskes fortsat med sociale aktiviteter. Socialt fællesskab og politisk arbejde er Brugerklubbens virke. 

- Brugerklubben skal samle viden og erfaringer fra BPA-brugerne og viderebringe denne viden. Det 

er vigtigt, at støtte op om Brugerklubben, men ikke kun den, også de andre klubber i andre 

kommuner, så vi kan samarbejde, dele viden og lave politisk arbejde. 

- Der blev spurgt til antal BPA-brugere i Aarhus Kommune, og det er 163. 

- Det blev orienteret, at BPA-ordningerne er på dagsordenen i Handicaprådet i Aarhus, hvor der 

laves status på det tillidsskabende forhold mellem bruger og kommune. Noget der halter lidt.  



- Aarhus Kommune indkalder i samarbejde med Brugerklubben senere til stormøde den 24. oktober 

om velfærdsteknologi. 

6. Fastlæggelse af budget og kontingent 

Da kontingentet var meldt ud på indkaldelsen, var det allerede vedtaget på forhånd. Kontingentet er 

derfor 200 kr. og gælder for 2023 og 2024. 

7. Valg til bestyrelse 

Martin Albrecht, Henriette Løgstrup, Karsten Jühne, Peter Bach og Alice Carlsen blev valgt til 

bestyrelsen. Martin, Henriette og Karsten er valgt for 2 år, mens Peter og Alice er valgt for 1 år. 

Marianne Møller Pedersen og Tut Ma blev valgt som suppleanter. 

8. Valg af revisorer og revisorsuppleant 

Ivan Jacobsen og Mikkel Bundgaard blev valgt som revisorer, og Kirsten Nielsen som 

revisorsuppleant. 

9. Beslutningsforslag, at afholde næste generalforsamling i november 2024 

Generalforsamlingen vedtog dette. 

10. Eventuelt 

- Det er vigtigt at benytte sig af handicaporganisationerne ved problemer med BPA-ordningen. 

Handicaporganisationerne har brug for informationerne for bedst at kunne hjælpe brugerne. 

- Ingrid fra Bruger & Hjælper Gruppen i Vejle, og Brugerklubbens samarbejdspartner i BPA-Bladet 

understregede det fortsatte ønske om et samarbejde. Hun modtager gerne indlæg fra 

medlemmerne. 

- Handicaprådet i Aarhus og Handicap Organisationerne samarbejder. Det blev nævnt, at 

rådmanden for socialområdet stiller sig til rådighed angående borgernes tillid til kommunen 

mandag den 17. november 2023 klokken 19 – 21. Det foregår i Marselisborg Centret, bygning 9 

(svømmehallen). 


